
     Op weg naar de 
perspectiefnota 2024 

Dit najaar stelt de gemeenteraad de begroting - het financieel 
huishoudboekje voor 2024 - vast. De gemeenteraad geeft aan 
de hand van de perspectiefnota aanwijzingen voor het opstellen 
van die begroting. 

De perspectiefnota 2024-2027 is voorbereid door het college van burgemeester 
en wethouders en vorige maand gepresenteerd. Het is een document aan 
de hand waarvan de gemeenteraad kan bespreken wat voor soort gemeente 
Brummen wil zijn. En welke inhoudelijke en financiële keuzes gemaakt moeten 
worden. Raadsleden hebben de perspectiefnota de afgelopen weken bestudeerd 
en vragen gesteld aan het college. Zowel schriftelijk als tijdens het forum van 
8 juni. Ook hebben de raadsleden reacties uit de samenleving verzameld. 

Het inhoudelijke raadsdebat begint op donderdag 22 juni om 16.00 uur. Later 
die avond verwachten we de stemming en definitieve besluitvorming. U bent 
van harte welkom in de raadszaal. U kunt de vergadering ook live volgen via 
het televisiekanaal van de lokale omroep.

Op deze pagina’s leest u alvast wat de eerste 
reactie is van de zes fracties op de perspectiefnota 
zoals deze nu op de vergadertafel van de 
gemeenteraad ligt. 

Wilt u meer weten? Kijk dan op 
www.brummen.nl/perspectiefnota. 

1250 woningen moeten er de komende 
7 jaar gebouwd worden in Brummen. 
Dit is een afspraak tussen provincie, 
stedendriehoek en het college van 
B&W. Het college heeft een voorkeur 
voor locaties waar meteen honderden 
woningen kunnen worden gebouwd. 
Grote stappen snel thuis?

In Brummen is een uitbreiding mogelijk 
rondom de L.R. Beijnenlaan, Oude 
Eerbeekseweg en Hammelerweg 
(Stationslocatie). 

Voor Eerbeek doen B&W een voorstel 
aan de gemeenteraad (niet bouwen op 
Kerstenterrein en Oranje Nassauplein). 

Particuliere bouwinitiatieven gaan 
periodiek gebundeld en beoordeeld 
worden, vanwege een gebrek aan 
ambtelijke (behandel-) capaciteit. 

Een ‘meevaller’ van € 300.000 
OZB opbrengst wordt structureel 
als ‘extraatje’ meegenomen in de 
begroting! 

De VVD is van mening dat:
• de gemeenteraad gaat over het 

aantal te bouwen woningen in onze 
gemeente;

• Er geen grootschalige woningbouw-
locatie moet komen aan de rand van 
Brummen;

• Inwoners van Eerbeek een 
doorslaggevende rol moeten spelen 
bij de keuze van nieuwe locaties;

• Particuliere bouwinitiatieven altijd 
in behandeling moeten worden 
genomen;

• De meevaller van € 300.000 aan 
opbrengst OZB moet worden 
teruggegeven aan inwoners en 
bedrijven. ‘Onze’ OZB hoort tot de 
hoogste in Gelderland, dat is nu wel 
eens genoeg!

DE VLAG MOET NIET 
ONDERSTEBOVEN, MAAR WEL 
ANDERS GAAN WAAIEN!! 

Fractie VVD
Peter-Paul Steinweg, Bart-Jan 
Teunissen, Carla Wijnhoven en 
Niels Noordstar

Hoe hard moet Brummen groeien?

Aankomende week praten we in 
de gemeenteraad over de toekomst 
van de gemeente Brummen. Met de 
Perspectiefnota gaan we vastleggen 
welke onderwerpen we belangrijk 
vinden. In het najaar worden deze 
wensen van de raad dan vertaald in de 
Begroting van 2024.

Voor D66 is het belangrijk dat iedereen 
een thuis heeft. Een thuis, dat is méér 
dan een ruimte om in te wonen. Dat is 
ook een prettige buurt, goede scholen, 
voldoende speel-  en recreatieruimte 
in een mooi landschap. Maar ook hulp 
wanneer het lichamelijk niet meer 
gaat of hulp wanneer het geestelijk 
moeilijk is. Allemaal voorwaarden 
om een groene, duurzame, veilige en 
bereikbare gemeente te zijn waar je 
thuis bent of kunt komen. 

Iedereen begrijpt dat de meeste 
wensen geld kosten en dat je elke euro 
maar één keer uit kunt geven.
 

De gemeente voert veel taken uit van 
het Rijk. Hier krijgen we geld voor, 
maar dat geld kunnen we niet aan 
iets anders uitgeven. Voor D66 is het 
belangrijk dat straks in de begroting 
goed te zien is over welk geld we wél 
en over welk geld we niet gaan als 
gemeenteraad. Daarom dienen we een 
motie in.

Onze fractie werkt door aan een 
thuis voor iedereen in de gemeente 
Brummen. U bent niet iedereen maar 
samen zijn we het wel. Daarom horen 
we graag welke wensen u mist in dit 
‘korte’ stukje. 

Op d66.nl/brummen kunt u makkelijk 
zien hoe u contact met ons op kan 
nemen. 

Fractie D66
Daniëlla Magermans, Merijn van As en 
Mark Holtslag

Een thuis voor iedereen



De gemeentebegroting is sinds 2 jaar 
op orde. Van vorig jaar hebben we 
zelfs flink geld over: 9 miljoen euro. 
Daarmee is er weer wat vet op de 
botten en kan de raad in plaats van in 
lege zakken staren weer vooruit kijken. 
Niet alleen op korte termijn, maar ook 
voor onze kinderen en kleinkinderen. 
Het GroenLinks perspectief is:

Blijven investeren in een duurzame 
samenleving
• Isoleren en energie besparen is de 

beste investering; wie dat zelf niet 
kan helpen we, mede dankzij de 
extra € 420.000 van het Rijk.

• Brummen loopt al voorop in 
duurzame landbouw en geeft boeren 
en natuur daarmee een gezamenlijke 
toekomst.

• Duurzame en lokale grondstoffen 
vormen de basis voor de lokale 
woningbouwopgave. We willen 
woningen waar we trots op kunnen 
zijn.

• Fietsen veiliger en aantrekkelijker 
maken in bebouwde kom én 
buitengebied.

Eigen huis op orde
• Niet alleen plannen maken, maar 

vooral ook op tijd aandacht voor en 
investeren in de uitvoering. Daar valt 
nog een boel te winnen.

• De gemeentelijke ICT is sterk 
verouderd: we moeten zorgen dat 
die veilig blijft en toekomstbestendig 
is. Niemand zit te wachten op een 
lek van persoonlijke gegevens of een 
kostbare gijzeling door hackers.

• Innovatieve samenwerking met 
andere organisaties en gemeenten.

Lokaal en sociaal
• Ondersteuning van mensen met een 

laag inkomen (tot 130% van het 
minimum) is nu belangrijker dan ooit.

• Sport, cultuur en verenigingsleven 
zijn belangrijke pijlers in onze lokale 
gemeenschap. Die blijven we 
steunen.

• Alleen als de overheid zijn burgers 
gaat vertrouwen zal de burger de 
overheid weer gaan vertrouwen. 
In alle beleid moet vertrouwen het 
begin zijn en pas daarna controle.

Fractie GroenLinks
Gertie, Jeanette en Jonathan

De duurzame toekomst 
In de nu gepresenteerde 
Perspectiefnota vinden we het 
antwoord niet. Dit document biedt 
weinig houvast. Het college heeft 
gekozen voor een financiële insteek. 
Niet echt de bedoeling van het duiden 
van perspectief voor de gemeente 
Brummen. Het CDA wil meer, hoe ziet 
een aantrekkelijke, betrouwbare en 
stabiele toekomst voor inwoners van 
Brummen eruit. Aan de slag dus! 

• CDA Brummen-Eerbeek zet zich 
in voor alle inwoners van onze 
gemeente. Maar we zullen keuzes 
moeten maken. Dat is onvermijdelijk. 
We kunnen het niet iedereen 
naar de zin maken. Dat klopt. Als 
raadsfractie wegen wij af wat het 
best het algemeen belang dient. En 
hoe dit past bij de CDA-visie op de 
samenleving. 

 Meer wij, minder ik. Niet eenvoudig, 
maar het moet. Uw stem willen wij 
graag horen en nemen wij mee bij de 
keuzes die wij maken. 

• Van Perspectiefnota naar een nieuwe 
Toekomstvisie. De Perspectiefnota 

2024-2027 ligt er nu. Daar 
veranderen wij niets meer aan. 
Maar er moet een Toekomstvisie 
voor Brummen komen. Die staat 
op de planning. Als inwoner van de 
Brummense samenleving weet u het 
beste hoe deze eruit moet zien. Wij 
gaan graag samen met u aan de slag. 
Doet u mee? 

Het CDA vindt de Perspectiefnota 
2024-2027 wel een goede financiële 
voorloper voor de begroting 2024-
2027. Dat was eerlijk gezegd ook 
niet zo moeilijk, want de overheid 
is gul geweest richting gemeenten 
het afgelopen jaar. En dat is fijn voor 
Brummen. 

Maar we missen de grote lijn voor een 
Brummens perspectief, voor nu en voor 
onze kinderen. Èn hoe houden we ons 
huishoudboekje in de toekomst op 
orde? 
Dat missen we nu echt. 

Fractie CDA Brummen-Eerbeek
Ronald, Gerry, Desirée en Dity

Het ziet er goed uit. Voor onze mooie 
gemeente Brummen. En dus ook voor 
onze inwoners.

Het financieel huishoudboekje is op 
orde. ”De gemeente is financieel 
gezond” kunnen we zeggen. De 
gemeentelijke reserve is de afgelopen 
periode gegroeid naar meer dan 6 
miljoen. Dat is iets, waar we een paar 
jaar geleden nog niet eens van durfden 
te dromen.

Veel plannen kunnen we dan ook 
uitvoeren om onze gemeente Brummen 
klaar te stomen voor een gezonde 
toekomst. Plannen voor de verdere 
ontwikkeling van papierdorp Eerbeek. 
Als het aan Lokaal Belang ligt, met een 
mooi papiercentrum.

Plannen ook voor de bouw van 
woningen op diverse plekken in onze 
gemeente. Onder meer om de kern 
Brummen in de komende jaren te laten 
doorgroeien naar 10.000 inwoners. 
Om draagvlak te houden voor de 
voorzieningen in dit dorp.

Wat vindt Lokaal Belang ook in de 
komende jaren zoal belangrijk?

• Versterking van de bestuurskracht 
(belangrijk voor onze lokale 
onafhankelijkheid);

• De ambtelijke organisatie op peil 
brengen en de gemeentelijke 
dienstverlening optimaliseren;

• De leefbaarheid in de diverse kernen 
van onze gemeente; 

• Zorgen voor een vitale samenleving;
• De gemeentelijke belastingen niet 

meer dan trendmatig verhogen;
• Behoud van de veerpontverbinding 

Brummen-Bronkhorst.

Ook in de toekomst moet iedereen 
kunnen zeggen:
Het ziet er goed uit. In de mooie 
gemeente Brummen.

Fractie Lokaal Belang;
Luuk Tuiten, Sandra Voskamp, 
Margriet Wartena, Jan Veldkamp, 
Marius Mennink, Marion Rozema
Marion Rozema en Michel Berendsen. 

Welk perspectief 2024-2027 voor Brummen?

Onze gemeente ziet er mooi uit
Waar ligt voor ons de nadruk voor de be-
groting van volgend jaar? De PvdA streeft 
naar een samenleving met gelijke kansen 
voor iedereen waarin mensen investeren 
in elkaar. Een samenleving waar mensen 
gelijk worden behandeld en mee kunnen 
doen ongeacht beperking, psychische 
kwetsbaarheid, herkomst en geaardheid. 

Zorg & Welzijn
De gemeente is verantwoordelijk voor de 
Wmo en de jeugdzorg. 
De PvdA vindt dat er altijd voldoende geld 
moet zijn om de zorg te leveren die iemand 
nodig heeft. 
Wij zetten ons in om de vindbaarheid en 
toegankelijkheid van de voorzieningen te 
verbeteren. 

Preventie
De PvdA gelooft in “voorkomen is beter 
dan genezen”. Investeren in gezondheid 
vinden wij belangrijk. Evenals investeren 
in het voorkomen van schulden, het 
geven van vroegtijdige hulp bij oplopende 
schulden. Voorkomen dat kinderen moeten 
opgroeien in armoede.  
De PvdA zet in op een ruimhartig 
minimabeleid, goede schuldhulpverlening 
en actieve armoedebestrijding. 

Sport & Cultuur
Sporten is goed voor de gezondheid, het 
houdt je langer vitaal. Cultuur bevordert 
de ontwikkeling van creativiteit. Bovendien 
verbinden ze mensen met elkaar.   
De PvdA zet zich in voor een samenleving 
waar iedereen kan genieten van sport, 
kunst en cultuur.

Wonen
De woningopgave is groot. Nieuwbouw 
moet bijdragen aan leefbare dorpen en 
kernen waarin ook bewoners van bestaande 
wijken zich thuis voelen.
De PvdA vindt dat iedereen een woning 
verdient, ongeacht inkomen, achtergrond 
of gezinssituatie.  

Financiën & Bestuur  
De economische crisis gaat niet aan ons 
voorbij en stelt ons voor moeilijke keuzes. 
Menselijke, duurzame en maatschappelijke 
meerwaarde moet zwaar meewegen in de 
financiële afwegingen. 
De PvdA staat voor het uitgangspunt “de 
sterkste schouders dragen de zwaarste 
lasten”. 

Fractie PvdA
Margo van Enck, Cathy Sjerps, Simone Cox, 
Karel Ledeboer

Een solidaire, inclusieve samenleving


